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ROMÂNIA
JUDEȚUL HINEDOARA
MUNICIPIUL PETROȘANI
PRIMAR

PROCES-VERBAL

încheiat astăzi, 17 iunie 2025, cu ocazia desfășurării ședinței ordinare a Consiliului Local
al municipiului Petroșani, din data de 17 iunie 2025, convocată prin Dispoziția nr. 584/2025.

La ședință participă dl Primar Florin-Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Viceprimar Mariana Ghioc,
domnul secretar general Adrian Negoe, fiind prezenți și șefii compartimentelor de specialitate
din cadrul Primăriei Municipiului Petroșani.
Sunt prezenți un număr 19 consilieri locali în funcție.
Ședința se desfășoară cu prezență fizică (15 consilieri prezenți fizic, iar 4 online respectiv:
Balea-Tomescu Luchiana-Maria, Dura Nicolae-Viorel, Iosip Dumitrela-Gabriela, Sink Bogdan-
Adrian).

DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC :
Declară deschisă ședința ordinară a Consiliului local din luna iunie 2025. Înainte de a trece la
ordinea de zi, dau cuvântul domnului secretar general Negoe Adrian:

- Bună ziua tuturor, vă rog să-mi permiteți să supun votului dumneavoastră 2 procese verbale
ale ședințelor din: 28 mai-ședința ordinară și 30 mai-ședințaextraordinară.

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

DL Secretar general ADRIAN NEGOE: mulțumesc!
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Pentru că la această ședință sunt oaspeți, care au ținut să fie prezenți la ședința Consiliului Local,
se va da cuvântul acestora pentru a vedea motivul pentru care au dorit să fie prezenți, apoi se va
continua ședința consiliului.
DOMNUL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Este vorba despre problema locatarilor blocului C de pe strada Constructorului (proiectul de
hotărâre nr. 2), prezenți în cadrul ședinței, pentru că domnul primar a spus că dânșii au semnat să
nu primească geamuri termopane noi, în cadrul proiectului de renovare energetică a clădirii
respective, lucru neadevărat, dorind a vedea cum se poate corecta această problemă.
DOMNUL CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
Îmi amintesc exact ceea ce a spus domnul primar, nu a spus că dânșii au semnat spunând că
constructorul așa a procedat.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Există înregistrare și tabele.
Dl PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Am verificat împreună cu dl ing Ovidiu Câmpean și am luat legătura cu domnul Vălvăresc
pentru a vedea cum este problema și nu se știe exact dacă au fost semnate, sau nu aceste tabele,
dar cu siguranță auditul energetic dacă a spus să se schimbe ceva termopane se vor schimba,
domnul Câmpean a fost trimis pentru a rezolva această situație.
DOMNUL CONSILIER VĂLVĂRESC IOAN- DUMITRU:
Când a venit evaluatorul și a făcut necesarul, au vrut să discute cu el și să arate omului
termopanele degradate (asta în anul 2023), acesta refuzând, nu s-a prezentat nici măcar cine este,
că este angajatul Primăriei sau al unei firme private, apoi locatarii s-au trezit că a venit cineva și
le-au înlocuit termopanele la cei cu termopane bune, iar la cei cu termopane de proastă calitate
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puse în anii 2000-2008, nu au fost înlocuite, iar domnul Câmpean a fost la fața locului, dar el
din punctul lui de vedere nu poate să își asume o modificare a necesarului, fiind doar angajat, iar
cel care raspunde de acest domeniu de activitate nu are această posibilitate, deci oamenii trebuie
să își cumpere termopane, asta e o problemă din cauza cuiva, care au venit acolo și au hotarât ca
unii primesc termopane și alții, nu. Oamenii spun că există, așa un fel de mafie a termopanelor.
Dl PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI
Vom vedea câte persoane sunt în această situație. Știți?
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Sunt mai multe persoane în această situație.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Vom vorbi cum dirigintele de șantier și cu proiectantul să vedem ce s-a întâmplat.
DOAMNA ALINA DEAC: (președinta aleasă de locatarii blocului C de pe strada
Constructorului).
Am început demersurile pentru preluarea Asociației de locatari, care s-au blocat la un moment
dat (din alte motive, nu le dezbatem astăzi), sunt într-adevăr probleme foarte grave, avem
locatari în bloc cărora li s-a schimbat doar un geam la apartament (doar la o cameră, balconul),
nu este ceva normal, am înțeles că nu se schimbă tâmplăria PVC, dar atunci nu se schimbă deloc.
Avem și vă putem demonstra făcute fotografii din septembrie unde erau deja termopane existente
și acuma sunt schimbate și nu se poate, noi avem persoane cu handicap, persoane vârstnice cu
pensii mici. Nu știm cum s-au făcut proiectele, nimeni nu vorbește cu noi.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Voi verifica treaba aceasta, dar dumneavoastră la blocul C, nu trebuie să plătiți nimic doarece
blocul este făcut prin PNRR, știți?
DNA ALINA DEAC:

Știm, am fost făcuți și săraci. Am fost jigniți și făcuți și săraci.
DNA CONSILIER NIȚĂ-DORINA:
Bun, ei nu trebuie să plătească pentru ce se înlocuiește, dar dacă omul are patru geamuri și îi
înlocuiește numai unul, el celelalte trei le face pe banii lui.
DNA ALINA DEAC:
Da, avem situații concrete.
DNA CONSILIER NIȚĂ-DORINA:
Da.
DL CONSILIER VÂLVĂRESC DUMITRU :
Deci, s-au înlocuit termopanele la persoanele care aveau termopane bune și cei cu termopane de
proastă calitate au rămas cu cele vechi și domnul care a fost trimis de Primărie nu a vrut să intre
să vadă.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB -RIDZI:
S-ar putea ca aici să fie o problemă legată de auditul energetic care a fost făcut de o firmă (nu
știu exact).
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Auditul se face pe tot blocul, domnul Primar. Am trecut și eu prin faza asta. Pe tot blocul se face
auditul energetic, să știți.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB -RIDZI:
Pe tot blocul, da doamnă, pe tot blocul și ei spun care geamuri se schimbă și care nu, nu noi.
DL CONSILIER VÂLVĂRESC DUMITRU:
Indiferent cine vine, domnul primar, un reprezentant al primăriei trebuie să fie acolo.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB -RIDZI:
Da, ok ... o să verificăm exact.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Discutați și cu cetățenii că doară nu....
DNA ALINA DEAC:
Suntem doar jigniți, ni se răspunde pe un ton neadecvat...și de către domnul...șef de lucrări.
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DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB -RIDZI:
Lucrul acesta se va rezolva, dacă vorbesc urât o să își modifice comportamentul, asta nu e
normal.
LOCATARĂ:
Vrem să se și rezolve problemele.
DNA ALINA DEAC:
Noi avem deja acoperișul care teoretic ar trebui deja finalizat, vă arătăm fotografii care sunt un
dezastru, toată toamna a fost descoperit.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA: :
Până când era la dumneavoastră, termenul de finalizare?
DNA ANA SAMFIRA:
Termenul de finalizare este de 12 luni, contractul de lucrări a fost încheiat în 15.05, data de
începere fiind de undeva din 28.06, termenul de finalizare fiind în 28 iulie pentru că a avut o
perioadă de suspendare pe perioada iernii, lucrările fiind executate în proporție de 47 la sută, nu
este decontat tot acoperișul, nu este finalizat tot acoperișul.
LOCATAR :
Capetele de acoperiș sunt chiar de 20 si ceva de ani, ei au schimbat acoperișul fară să schimbe
capetele.
DNA ANA SAMFIRA:
Capetele acelea se vor schimba, vă imaginați că o să lăsăm capetele acelea.
DNA ALINA DEAC:
Nici măcar asteriala nu s-a schimbat în totalitate a fost dată cu vopsea.
DNA ANA SAMFIRA:
Asteriala acolo unde spuneți dumneavoastră, a fost sesizată această problemă dirigintelui și se
va schimba acolo unde este cazul. Noi nu putem sta cu constructorul 24 de ore, v-am zis și eu și
Ovidiu și dirigintele, dacă dumneavoastră sesizați ceva este strict dreptul dumneavoastră să ne
aduceți la cunoștință acest lucru.V-am interzis acest lucru?
DNA ALINA DEAC:
Nu doamna Samfira, dumneavoastră nici măcar nu ne-ați pus la dispoziție un proiect.
DNA SAMFIRA ANA:
Eu v-am dat proiectul. Păi de unde îl aveți, doamnă?
DNA ALINA DEAC:
Dumneavoastră ne-ați spus că este un proiect propus, nu cel aprobat.
DNA SAMFIRA ANA:
Nu există termenul de proiect propus. Proiectul tehnic se face o singură dată de către proiectant,
sau autorizație, verificat de către verificator tehnic și auditor și expert tehnic. Nu există trei
proiecte pe bloc.
DNA ALINA DEAC:
Avem o grămadă de apartamente nelocuite (inclusiv apartamentul meu cumpărat în 2023),
spuneți-mi cum s-a făcut un audit? Un audit se face la fața locului cu persoana (proprietarul la
fața locului)?
DNA SAMFIRA ANA:
Auditul nu îl fac eu, auditul il face auditorul energetic, care au mijloacele lor de a face acest
audit, măsurătorile se pot face atât de afară cât și din interior, atâta timp cât termopanul este în
regulă și există numai diferențe de zidărie care se acoperă din reabilitare.
DNA ALINA DEAC:
Vă arăt poze, care vă contrazic că termopanul în cauză nu a fost un termopan în regulă, am fost
la dumneavoastră în birou de ,,n” ori? Vă pot contrazice, cum puteți dumneavoastră să îmi
spuneți ....
DNA SAMFIRA ANA:
Obiectivul acestui proiect a fost: ,,CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE ȘI ATINGEREA
UNOR INDICATORI” pentru tot blocul, bineînțeles.
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D-NA CONSILIERMACAVEI VIORICA:
Pentru tot blocul? Așa se face avizul energetic pentru tot blocul (aia înseamnă și zidărie și
geamuri).
DNA SAMFIRA ANA :
Numai că unele apartamente doar că banii PNRR au fost alocați 250 de euro pe mp, în care au
intrat bineînțeles reabilitarea termică (anveloparea, acoperișul , trotuarele, instalații, panouri foto
voltaice) toate au fost cuprinse în aceste lucrări. Bani nu au fost suficienți pentru pentru
schimbarea tuturor, dar dacă erau pentru tot atunci se schimbau toate geamurile și acoperișul în
lăsam în seama dumneavoastră.
DNA ALINA DEAC:
Să înteleg, banii ăștia dumneavoastră i-ați alocat ....
DNA SAMFIRA ANA:
Au fost alocați de PNRR și sunt alocați pentru CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE.
DNA ALINA DEAC:
Eu vă demonstrez, poză făcută în septembrie 2024, unde există tâmplărie pvc, care în momentul
de față este înlocuită cu o tâmplărie nouă.
DNA SAMFIRA ANA:
Da, nu eu stabilesc ce tâmplărie se schimbă,vă repet.....
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Dar cine stabilește?
DNA SAFIRA ANA:
Auditorul energetic și proiectantul.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Dar auditorul energetic nu face pe apartament distincția între termopane.
DNA SAMFIRA ANA:
Ba da, auditorul energetic, doamna mea, nu știu ce face auditorul energetic nu sunt expert în
audit energetic, alfel îl făceam eu.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Bun și cine recepționează auditul ăsta energetic?
DNA SAMFIRA ANA:
Păi, auditul energetic noi ca și serviciu, recepționăm pur și simplu, eu nu am cum să- i verific lui
niște date pe care le scoate cu k cu..., recepționez ca documentația să aibă tot ceea ce eu am
solicitat (conform regulamentelor de audit trebuie să aibă toate apartamentele, toate ferestrele).
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Ne spuneți că auditorul ne spune ce geamuri se schimbă? Aveți o hârtie în care scrie treaba asta?
Exact ce geamuri schimbă?
Se prezintă prin ghid o fișă a conformităților, se verifică conformitatea tâmplăriei de pvc dacă
este conformă sau neconformă din punct de vedere a tipului energetic și chiar izolația și acolo
unde există. Eu o să confirm că doamnele au totală dreptate, am aceeași situație, eu nu mi-am
permis să fac plângere pentru așa ceva. Am solicitare scrisă Primăriei când încă nu eram
consilier local, mie nu mi s-a schimbat, de ce nu mi s-a schimbat, am trecut peste treaba asta
tâmplăria mea având totuși 20 de ani, vă garantez că nimeni nu s-a uitat ce calitate energetică are
tâmplăria mea.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Eu eram curios cum auditorul se uită de jos și auditează o fereastră de termopan de la parter la
etajul trei. Sunt curios ce ustensile, ce aparatură, ce tehnică are?
DNA SAMFIRA ANA:
Nu este obiectul muncii mele.
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Vinovat este auditorul?
DNA SAMFIRA ANA:
Păi nu este vinovat auditorul, auditorul își pune parafa.
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DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Oameni aceștia sunt nemulțumiți.
DNA SAMFIRA ANA :
Este dreptul dumnealor să fie nemulțumiți.
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Și cine răspunde?
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Cum îndreptați această situație?
DNA SAMFIRA ANA :
Cum adică cine răspunde. Puteți cere o expertiză, noi din punctul nostru de vedere, noi avem
audit, avem expertiză, dacă dumnealor consideră că acel apartament și acel termopan nu
corespunde este strict dreptul dumnealor să facă o expertiză și să dovedească acest lucru.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Adică pe cheltuiala lor?
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Dacă dumneavoastă în momentul în care a fost finalizată lucrarea conform proiectului și trebuie
făcută recepția de către Primărie, din nou vine auditul cu camera aia fototermică și dacă atunci
sunt sesizați că nu sunt îndeplinite condițiile de izolare din cauză că nu s-au schimbat
termopanele? Ce se întâmplă?
DNA SAMFIRA ANA:
Vă dați seamă că se iau toate măsurile să se vadă de unde este problema. Măsurile date de
auditor, adică spune ce nu este conform, și atunci pe banii Primăriei, pentru că PNRR nu mai ne
dă finanțare probabil se vor schimba ca să atingem indicatorii și să nu pierdem toți banii pe
proiect.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Dumneavoastră ați spus că prin finanțarea prin PNRR nu puteați asigura eficiența energetică.
DNA SAMFIRA ANA:
Schimbarea integrală a termopanelor indiferent că erau puse de ieri sau erau puse de 20 de ani,
după părere mea ca să fie tot blocul la același nivel ar fi trebuit schimbate toate și puse același tip
de termopan.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Unde scrie că nu existau banii disponibili?
DNA SAMFIRA ANA
Banii au fost 250 de euro pe metru-pătrat, pe suprafața desfășurată a blocului și ei nu sunt
împarțiți pentru tot.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Acesta este un cost universal valabil, nu numai în Petroșani?
DNA SAMFIRA ANA :
Acesta este un standard de cost, 250 de euro au în cazul blocului nostru.
DNA CONSILIER STRĂUȚ CARMEN-DELIA:
Cum s-or fi descurcat alții și în Petroșani trebuie alese termopanele care trebuie schimbate!
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Cine a făcut auditul acesta?
DNA SAMFIRA ANA:
O să verific cine a făcut auditul. O să verific cine a făcut auditul, nu mai știu pentru ca auditul
este făcut în anul 2021, auditul energetic se face înaintea depunerii cererii de finanțare, expertiza,
auditul la nivelul acesta a fost depusă cererea de finanțare pe PNRR la audit și expertiză.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Ne puteți răspunde până la sfârșitul ședinței cine este auditorul?
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
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Ne puteți găsi și documentul în care a bifat geamurile care nu se schimbă? Ăsta este documentul
pe baza căruia s-a lucrat. Există un document, nu poți să începi o lucrare fără să stabilești
geamurile care trebuie schimbate, până nu faci un cost.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
S-ar putea să fi scris numai numărul....
DNA SAMFIRA ANA :
Numai proiectantul a făcut acest lucru.
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Păi și cine răspunde?
DL VĂLVĂRESC DUMITRU:
Eu am fost de două ori la fața locului, și am stat de vorbă cu locatarii (mult mai mulți decât sunt
aici), concluzia mea și din ceea ce mi-au spus oamenii e că cine a avut pile a primit termopan si
cine nu, nu. Este adevărat? Asta e problema?
DL. CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Am o rugăminte, haideți să vorbim pe rând...Dacă punem întrebări haideți să așteptăm să primim
răspunsuri!
Vă rog, doamna președintă Alina Deac: în primul rând aș vrea să subliniez faptul că eu personal
sunt apolitică, eu sunt unul dintre locatarii care mi-am permis financiar, pe cheltuiala mea,
termopane, dacă eu ca și vecinii mei nu mi-aș fi permis și blocul se reabilita, se termina fațada și
eu într-o lună aveam un geam, aveam banii de un geam să schimb, stricam toată fațada, cine
răspundea pentru treburile astea?
Eu apartamentul care l-am achiziționat l-am întrebat prin mesaj pe fostul proprietar când a pus
geamurile termopan (vă pot demonstra, am mesaj îmi răspunde că prin 2008), primesc răspuns că
geamul meu din 2008 este conform, primit de la doamna Samfira. Am vecina de la etajul unu
care s-a mutat în 2020 și a montat tâmplărie pvc pe cheltuiala dânsei, iar la dânsa tâmplăria nu
este conformă. Cum se poate așa ceva?
DL CONSILIER RAD MIHAIL-MARIUS :
Este posibil, în 2008 era o tâmplărie bună, iar cea din 2020, nu.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Vă mulțumim frumos pentru că ați sesizat, mulțumesc și colegilor care s-au deplasat la fața
locului și au răspuns solicitărilor dumneavoastră, dl primar a spus că va face o comisie și se va
deplasa personal cu acea comisie la fața locului, unde, sfatul meu, așa am făcut și noi în
Dimitrov cu colegul Lăutaru, noi am pus toate problemele, am strâns toți locatarii din bloc
fiecare om a sesizat fiecare problemă, le-am tipărit, le-am adunat pe toate, le-am centralizat și le-
am prezentat Primăriei și constructorilor, până la urmă s-au găsit soluții de rezolvare a tuturor
problemelor pe care noi le-am ridicat.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Eu vă doresc succes, pentru că eu știu și promisiunile primarului.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Doamna Samfira dumneavoastră ați fost la fața locului?
DNA SAMFIRA ANA:
Bineînțeles că am fost la fața locului, dar credeți-mă munca mea nu e muncă de teren, au
diriginte de șantier care urmărește lucrările.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Doamnă sunteți manager de proiect? Exclus să spuneți acest lucru. Că nu este treaba
dumneavoastră, dumneavoastră sunteți managerul proiectului și aceste acțiuni…, inclusiv
oamenii i-ați tratat cu mare ironie și arogant, chiar. Dumneavoastră sunteți managerul proiectului,
pentru care și încasați bani. Ne puteți spune câți bani încasați dumneavoastră ?
DNA SAMFIRA ANA:
Nu face obiectul discuției.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
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Trebuia să aveți comunicare minimală și să mergeți la fața locului și să fiți liantul și mediatorul
între auditorul energetic și…
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
În concluzie, stimați locatari, dacă doriți o să ne deplasăm și noi și alți consilieri (asta putem să o
facem) la fața locului alături de aparatul de specialitate al primăriei și cu domnul primar, mergem
pentru că noi am trecut prin ceea ce treceți dumneavoastră acum și putem să venim și noi cu
soluții, putem să ajutăm, ideei, sau ce trebuie să faceți, dar puneți-le pe hârtie, doar nu se apucă
o singură persoană din bloc și scrie, până nu întreabă pe toată lumea. Dacă sunt apartamente
nelocuite, notați că nu locuiește nimeni, nu putem lua legătura cu proprietarul, vă rog puneți-le
astea pe hârtie până vine comisia la fața locului condusă de domnul Primar. Iar dacă este necesar
se poate face o mică comisie din consiliul local și mergem la fața locului, pentru că și noi am
trecut prin aceste probleme prin care treceți dumneavoastră.

Sunteți cât de cât mulțumiți de răspunsuri?
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Dacă mă întrebați pe mine, eu zic că ei o să pună un cearceaf de nemulțumiri, partea proastă e că
proiectul a fost semnat și asumat nu poți să te abați de la el, chiar dacă doamna sesizează acuma
că vrea ceva făcut, eu nu cred că mai poți să te abați de la proiectul care a fost aprobat.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Nu te abați de la proiect, dar poate sunt probleme de execuție, sunt carențe, e vorba de calitatea
execuției, de materiale proaste.
DNA ALINA DEAK:
Mulțumim frumos.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Și noi vă mulțumim.
DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:

Să aduceți aici o masă de oameni nemulțumiți și să ........
DNA CONSILIER NIȚĂ-DORINA:
Cetățenii pot să vină când vor, pot să stea cât vor, pentru că noi suntem reprezentanții lor și
suntem plătiți din banii lor, nu contează cine i-a adus, sedințele sunt publice.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Dacă știam că vin acești oameni străini, le asiguram cât de cât locuri pentru că nu puteam să îi
ținem în picioare, asta era problema, cazul fericit a fost că au lipsit câțiva consilieri și au putut ca
să ia loc în sala de Consiliu. Nu este o problemă, e foarte bine ca vin cetățeni, că ridică aceste
probleme, pentru că aceste probleme trebuie rezolvate de noi, de aparatul Primăriei, de
constructor, de proiectant, de auditorul energetic. Trebuie găsită o soluție, neaparat pentru că noi
de aia suntem aici, suntem în slujba cetățeniilor noi și Primăria și toată lumea.

DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea ,,Ghidului de eligibilitate pentru elaborarea și
prezentarea proiectului în vederea atribuirii de contracte de finanțare nerambursabilă din
bugetul local al municipiului Petroșani” și a criteriilor specifice de evaluare, selecție și
atribuire, pentru domeniile culte, sport și domeniul social.

- Avizele comisiilor, vă rog:
Comisia juridică
Dna consilier Balea-Tomescu Luchiana-Maria:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru buget
Dna consilier Burduf Margareta:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru servicii publice
Dna consilier Gărjob Elena:
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- Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism
Dl consilier Gerschner Francisc:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru sănătate
Dna consilier Ene Ileana-Adriana:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru cultură
D-na consilier Gîrjob Elena:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru minorități
Dl consilier Rad Mihail-Marius:

- Aviz favorabil.

DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC :
- Dacă sunt discuții, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală, vă rog!
- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată.

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 161/2025.

DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC :
2. Proiect de hotarăre privind aprobarea cheltuielilor neeligibile în cadrul proiectului,,
Renovare energetică moderată a 6 clădiri rezidențiale din Municipiul Petroșani - lotul II”
Blocurile 16 și C - Strada Constructorul finanțat prin PNRR, Componenta C5 -Valul
Renovării, Apelul de proiecte de renovare energetică aprofundată a clădirilor rezidențiale
multifamiliale, titlu apel: PNRR/2022/C5/1/A.3.2/1.

-pentru acest proiect de hotărâre au fost prezenți locatarii blocului C, în cadrul ședinței.
Comisia pentru buget
Dna consilier Burduf Margareta:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru servicii publice
Dna consilier Gîrjob Elena:

- Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism
Dl consilier Gerschner Francisc:

- Aviz favorabil.

- Discuții, amendamente legate de acest proiect de hotărâre?

DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN: Care sunt cheltuielile neeligibile pe care le aprobăm?
Care sunt serviciile de audit? Care sunt rezultatele acelui audit? Ce a stabilit acel audit?
Nimic, nu se pronunță nimic, nu e nimic transparent din toate hîrtiile astea, nu întelegi nimic...s-a
constatat în urma auditului că acolo au fost neconformități, s-a solicitat suplimentarea bugetului
cu 3 lei întrucât nu se închidea bine fereastra, întrucât peretele a fost mai gros decât la expertiză.
Care au fost rezultatele acelui audit financiar pe care noi acuma trebuie să îl suplimentăm ca și
neeligibilă?
DNA ANA SAMFIRA:
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Auditul financiar se face la finalul proiectului și toate cererile de transfer către PNRR, tot ceea ce
s-a decontat pe acest proiect se auditează de către un auditor financiar extern pentru a se dovedi
toate cheltuielile.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
De ce este cheltuială o cheltuială neeligibilă pentru că alminteri trebuia să fie o cheltuială
eligibilă? Este o procedură obligatorie?
DNA ANA SAMFIRA:
Da, este o procedură obligatorie, dar din păcate ghidul de finanțare este o cheltuială neeligibilă,
nu este eligibilă așa cum s-a și specificat.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
În ghid scrie că este obligatorie, dar nu este eligibilă?
DNA SAMFIRA ANA:
Sunt foarte multe cheltuieli care sunt obligatorii, dar neeligibile, când se depune un proiect se vor
asuma niște cheltuieli eligibile și neeligibile pentru că orice eligibilitate vine la rândul ei cu o
neeligibilitate, cum a fost întâlnit și la alte blocuri, care au fost eligibile doar în proporție de 15%.
La blocul de pe strada Constructorului, lângă blocul C au fost foarte multe cheltuieli neeligibile.
DNA CONSILIER STRĂUȚ DELIA:
Când a fost aprobat proiectul, el a conținut toate cheltuielile obligatorii, fie că sunt eligibile, fie
că nu sunt eligibile. Să înțelegem că această sumă este în plus, nu se încadrează la valoarea de
proiect.
DNA SAMFIRA ANA:
Când a fost aprobat proiectul au fost aprobați indicatorii, aprobându-se proiectul cu valoarea
eligibilă, iar dacă se citește hotărârea, toată valoarea care se găsește în proiect este o valoare
eligibilă, iar la art. 2 este specificat: ,,precum și toate cheltuielile neeligibile, aferente proiectului,,
DNA CONSILIER STRĂUȚ DELIA:
Dumneavoastră ați spus că acest audit financiar se realizează atunci când s-a încheiat proiectul.
DNA SAMFIRA ANA:
Exact, dar noi îl aprobăm pentru că trebuie încheiat în contract, proiectul de finalizat, se
finalizează în anul 2026 cu toate serviciile aferente acestui proiect (el are servicii, publicitate,
lucrări, tot felul de comunicate), termenul final fiind 30 iunie 2026.
DNA CONSILIER STRĂUȚ DELIA:
Observația mea este că ar trebui să va exprimați mult mai corect, din punct de vedere al limbii
române, că dumneavoastră trebuie să contactați această lucrare de audit financiar și în vederea
realizării acestui contract, aceasă cheltuială neeeligibilă (așa cum ați explicat acum așa trebuia
explicat ).
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Dacă în urma unei examinări se constată că și la cele două doamne ar trebui schimbate
termopanele asta ar însemna o cheltuială. Atunci asta se consideră o cheltuială neeligibilă și o
plătim din bugetul local, asta înseamnă că eu din impozitul plătit de doamna Niță Dorina o să se
plătească o parte din geamul doamnei, pentru că cineva nu și-a făcut treaba și geamul trebuie
schimat ulterior?
DNA SAMFIRA ANA: Exact, de accea nu s-au schimbat toate geamurile, pentru că toate
acestea ar fi fost cheltuială neeligibilă pe proiect și nu se încadrau în valoarea pe care noi o
aveam finanțată.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA: Oamenii sunt nemulțumiți, dacă noi știam de la început
că trebuie să schimbăm toate geamurile, oamenii vedeau că le schimbăm geamurile, noi le
aprobam pe bugetul local și nu erau nemulțumiți. De ce la unii da, la unii, ba?
DNA SAMFIRA ANA: de ce din 46 de apartamente, nu puteți să imi spuneti că trei locatari
sunt nemulțumiți că nu li s-au schimat geamurile. La următoarea ședință de consiliu să avem o
listă cu toți locatarii pentru că toți au semnat pentru reabilitarea acestui bloc.
Dl CONSILIER GERSCHNER FRANCISC: dna Samfira, am o rugăminte, pentru ședința
ordinară de luna viitoare, am înțeles că veți merge pe teren și veți face constatări, veți avea
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discuții cu locatarii și veți veni cu o soluție, faceți un mic raport cu ceea ce s-a rezolvat, cum s-a
rezolvat.
Dl consilier Gerschner Francisc supune proiectul în forma prezentată.

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 162/2025.

3. Proiect de hotarăre privind aprobarea alocării din bugetul local a sumei de 1.800 lei în
vederea deplasării unei delegații oficiale din Municipiul Petroșani în Republica Moldova, la
Chișinău, în perioada 18-20 iulie 2025.

-Avizele comisiilor, vă rog:
Comisia pentru buget
Dna consilier Burduf Margareta:

-Aviz favorabil.
Comisia pentru cultură
Dna consilier Gîrjob Elena:

-Aviz favorabil.
Comisia pentru minorități
Dl consilier Ghioc Mariana:

-Aviz favorabil.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC
Vă rog să propuneți membrii din delegatia care va pleca la Chișinău.
DNA VICEPRIMAR GHIOC MARIANA îl propun din partea partidului PSD, pe domnul
Lăutaru Vlad Alexandru, pentru a pleca în delegație la Chișinău.
DL CAȚAN CRISTIAN o propun din partea partidului AUR, pe doamna consilier Macavei
Viorica, pentru a pleca în delegația la Chișinău.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN: PNL-UL nu dorește deplasarea
DL CONSILIER LĂUTARU VLAD o propun pe doamna Kecs Corina pentru a pleca în
delegația la Chișinău.
DL GERSCHNER FRANCISC propun să se treacă la proiectul nr. 4 până se vor face
buletinele de vot.

4. Proiect de hotarăre privind aprobarea alocării din bugetul local a sumei de 300.000 lei ca
sprijin financiar pentru continuarea lucrărilor de investiții la Catedrala ,,Sfântul Proroc
Ilie Tesviteanul”.

-Avizele comisiilor, vă rog:
Comisia pentru buget
Dna consilier Burduf Margareta:

-Aviz favorabil.
Comisia juridică
Dna consilier Balea -Tomescu Luchiana-Maria

-Aviz favorabil,
Comisia pentru minorități
Dl consilier Rad Mihail-Marius

-Aviz favorabil.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
- Dacă sunt discuții, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală, vă rog?
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD-VICTOR: este vorba de o aruncare de bani care
se face din anul 2011 și suma pe care primăria Petroșani prin aprobarea Consiliul local a fost de
3 milioane de lei. Pentru ședința următoare să se prezinte o situație defalcată pe ani a acestei
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sume, iar rugămintea pentru cel care face solicitarea, domnul părinte este ca să prezinte ce sume
a mai primit pentru această construcție, pentru că am văzut că am devenit unici susținători
financiari ai acestuia. Ce surse de finanțare mai are? Patriarhie? Consiliul Județean? Am văzut că
anul trecut pe lângă cei 500 de mii de la primarie a mai obținut încă 50 de mii de la Consiliul
Județean. Să se prezinte o situație și când estimează că ar termina această lucrare.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN :
Un astfel de proiect care stoarce de foarte mulți ani bugetul local al municipiului Petroșani este
unul megalomanic pe care comunitatea nu îl poate suporta. Consider că ar trebui încetat acest tip
de practici, pentru că asumarea unui proiect megalomanic pune o presiune atât de mare pe
bugetul cetățenilor din municipiul Petroșani. Dacă avem aroganțe de tip nord-corean în care
vrem să construim cu opulență un monument de această factură, nu cred că trebuie să ne asumăm
să facem asta prin obligarea cetățenilor. Mai mult decât atât, cred că a-ți construi casa parohială
care este și ea, din punctul meu de vedere, destul de mare, destul de fastuoasă, destul de opulentă
și punând casa parohială pe primul loc și lăsând pur și simplu catedrala pe locul doi, iar mi se
pare o greșeală, cel puțin una de management. Mi se pare că suntem lipsiți de transparență și în
cazul acestui proiect. Acești bani se duc printr-o gaură neagră și se scurg prin diverse filiere,
numai la construcția acestei catedrale nu se duc. Cred că trebuie să oprim acest lucru, pentu că s-
a sărit calul, este exagerat, mai mult decât atât cred că dăm un exemplu greșit pentru că
majoritatea acestor sume se duc către o singură instituție de cult și anume, această catedrală,
celelalte lăcașuri de cult din municipiul Petroșani sunt lăsate de izbeliște sau sunt și ele finanțate
dar cu sume infinit mai mici decît această catedrală. După 14 ani de începere a lucrărilor de
construcție suntem în situația în care avem doar niște beton înșirat și niște ziduri înșirate, asta
arată o gravă eroare de proiectare a acestei catedrale, mi se pare o greșală de management.
Haideți să oprim aceste scurgeri de bani din bugetul local.
DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Fiecare biserică a rezolvat câte o problemă.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Sunt vagoane de bani care merg lipsiți de transparență, în această direcție .
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Sper că data viitoare va fi un raport pe care l-a cerut si dl Consilier Edelhauser Eduard.
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC :
Supun la vot proiectul de hotărâre:

- Cine este pentru : 11 voturi (consilierii: Balea-Tomescu, Burduf Margareta, Butulescu
Valeriu, Dura Viorel, Ene Ileana, Ghioc Mariana, Gîrjob Elena, Gerschner Francisc, Lăutaru
Vlad, Rad Marius, Sink Bogdan)

- Împotrivă: 2 voturi (dl consilier Rădescu Cosmin și dna consilier Niță Dorina)
- Abțineri: 6 voturi (dnii consilieri: Iosip Dumitrela-Gabriela, Cațan Cristian,Edelhauser

Eduard-Victor, Macavei Viorica, Vălvăresc Dumitru, Străuț Carmen-Delia)
Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 163/2025.

5. Proiect de hotarăre privind aprobarea închirierii spațiului în suprafață de 42,80 mp
situat în Petroșani, strada 1 Decembrie 1981, nr. 90 de către Partidul Uniunea Salvați
România.

- Avizele comisiilor,vă rog:
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil .
DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC :
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- Dacă sunt discuții, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală, vă rog? Dacă nu
sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului local nr. 164/2025.
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii terenului intravilan în suprafață de 102
mp înscris în CF 63052 Petroșani, nr. cad. 715, nr. top. 16/344/2 aflat în administrarea
municipiului Petroșani, din proprietatea statului în proprietatea privată a municipiului
Petroșani.
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil.

-Dacă aveți întrebări, amendamente în legătură cu acest proiect de hotărâre, legate de acest
proiect de hotărâre, vă rog?

- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 165/2025.

7. Proiect de hotarăre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de concesiune nr.
1421/11.02.2009 încheiat cu domnul Cernătescu Aurelian-Dănuț.
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil.

- Dacă sunt întrebări, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală?
- Dacă nu sunt supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 166/2025.

8. Proiect de hotarăre privind dezlipirea imobilului teren, situat în Petroșani - strada 1
Decembrie 1918 - fn, înscris în CF 67907 Petroșani, în două loturi, conform documentației
nr. 8857/2025.
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil.
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- Dacă sunt întrebări, amendamente, discuții legate de acest proiect de hotărâre locală?
- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului local nr. 167/2025.

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezmembrării imobilului teren în suprafață totală
de 27.123 mp, domeniul public al municipiului Petroșani, situat în strada 1 Decembrie 1918
- nr. 137 A, notat în C.F. nr. 61373 Petroșani, nr. cadastral 61373.
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil.

- Dacă sunt discuții, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală?
- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 168/2025.

10. Proiect de hotărâre pentru modificarea prevederilor art. 5 al HCL nr. 152/2025 privind
însușirea și aprobarea documentației cadastrale de alipire a două imobile terenuri
aparținând domeniului public al municipiului Petroșani, identificate în CF nr. 67627, nr.
cad. 67627 și CF Nr. 67628, nr. cad 67628.
Comisia pentru servicii publice:
Dna consilier Gîrjob Elena

-Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Francisc Gerschner

-Aviz favorabil.

- Dacă sunt întrebări, amendamente legate de acest proiect de hotărâre locală?
- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 169/2025.

11.Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei locale de dezvoltare a serviciilor
sociale la nivelul municipiului Petrosani în perioada 2025-2030.
- Avizele comisiilor,vă rog:
Comisia juridică
Dna consilier Balea-Tomescu Luchiana-Maria

-Aviz favorabil.
Comisia pentru buget:
Dna consilier Burduf Margareta

-Aviz favorabil.
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Comisia pentru sănătate:
Dna consilier Ene Ileana-Adriana

- Aviz favorabil.

- Dacă sunt întrebări, amendamente, discuții în legătură cu acest proiect de hotărâre locală?
- Dacă nu sunt, supun proiectul în vederea aprobării în forma prezentată la vot:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 170/2025.

DL CONSILIER GERSCHNER FRANCISC:
Se revine la proiectul de hotărâre care a fost supus votului. Imediat se vor citi și voturile.
Proiect de hotarăre privind aprobarea alocării din bugetul local a sumei de 1.800 lei în
vederea deplasării unei delegații oficiale din Municipiul Petroșani în Republica Moldova, la
Chișinău, în perioada 18-20 iulie 2025.

- în urma numărării buletinelor de vot, din delagația care va participa la Chișinău, vor face
parte: dl consilier local Lăutaru Vlad Alexandru - 14 voturi pentu și un vot împotrivă și doamna
consilier local Macavei Viorica care a obținut 15 voturi pentru, din numărul total de 15 consilieri
locali care au votat cu buletine de vot. Totodată, din delegație va mai face parte și dna Kecs
Corina-Șef serviciu relații publice, cultură, relații externe.

Supun la vot proiectul de hotărâre cu propunerile votate:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abțineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 171/2025.

DL SECRETAR NEGOE ADRIAN:
Pentru că a fost ridicată problema legitimațiilor, cei care doresc, pot trimite o fotografie colegei.

Dl consilier Cațan Cristian are o întrebare referitoare la cum se va face deplasarea la Chișinău?
Dna Kecs:Cu mașina.
Dl consilier Cațan: Cu mașina? Dar cum? Cei trei și șoferul în aceeași mașină?
Am văzut pe hartă că sunt 700 de km, cam 10 ore și jumătate se ajunge.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Stimați colegi dacă mai aveți discuții, întrebări, sesizări, vă rog?
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA
La ședință se va aduce un raport de unde se pot afla informații privind spectacolul/evenimentul
din 13-15 iunie?
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Este mult prea curand, se va aduce la următoarea ședință.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Referitor la evenimentul din 13-15 iunie, noi cei de la AUR ne-am abținut, deși în presa locală s-
a mers pe arătură (eu încerc să vorbesc politicos acum ,,spunându-ne că am ajuns la degetul mic
al domnului Pinochio”. Noi ne-am opus pentru că am considerat că banii pot să aibă și o altă
direcție, la ce priorități are Petroșaniul, deci, chiar mi-ar plăcea presa să fie corectă și să nu
dezinformeze cetățenii Petroșaniului.
Am o altă întrebare care a fost adresată pe grup: De ce se închide asa de mult bazinul de înot și
domnul primar a spus că se fac reparații, păi de acuma de la 1 iulie pana în septembrie?
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI :
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Se vor schimba și centralele și pompele și în fiecare an facem această activitate. De această dată
e o activitate mai mare că se schimbă și centralele, dar vara, în general bazinul fiind închis noi
facem și lucrari de mentenanță, nu înteleg care e problema.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Știți că facusem referire la profesorii de înot, e perioada vacanței și mie mi s-a părut că parcă ar
fi redirijați puțintel, v-am scris exact.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB -RIDZI:
Deci noi trebuie să facem aceste lucrări de mentenanță, nu vad care este deranjul așa de mare.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
M-ați convins.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Mulțumim și pentru întrebări și pentru răspunsuri.
DL CONSILIER RAD MARIUS:
Aș vrea să fac o precizare la afirmația doamnei Viorica Macavei. Primăria Petroșani la
evenimentul respectiv nu a avut nicio implicare financiară. Nu știu ce bani am dat!
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Nu era vorba despre bani, era vorba despre grupul AUR precum că a devenit anexa primarului,
în sensul că am fi votat “pentru” acțiune. Noi chiar ne-am abținut, asta a fost ideea și am reținut
și de la domnul primar și de la domnul Enceanu că a punctat faptul că nu s-au cheltuit bani de la
bugetul local, am înțeles că organizatorul a plătit curentul și apa și noi încasăm închirerea
domeniului public.
DL CONSILIER RAD MARIUS:
Mai înainte ați afirmat altceva.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Să îl lăsăm pe domnul primar să răspundă:
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Dna Macavei în care publicație s-a scris referitor la ceea ce ați spus dumneavoastră referitor la
AUR?
DNA CONSILIER MACAVEI:
Într-o publicație în care sunt blocată, se cheamă “România, oraș European”.

DNA CONSILIER MACAVEI:
Da, dar ne denigrează și până la urmă lumea se uită și pe posibilitățile astea de tik-tok, de
facebook și suntem băgați la un coș de gunoi așa ca și când, vai de mine am ajuns anexa
dumneavoastră, noi ne-am abținut și vreau să știe lumea aceasta, doar nu e nici un secret.
DNA CONSILIER MACAVEI:
Păi nu fac altceva decât să ne ridice mingea la fileu, dacă stați bine să va gândiți, exact cum am
zis eu: Dacă anumite grupuri din Petroșani mi-au interzis să postez, păi eu postez în Valea Jiului,
ba mai mult, postez în Regiunea de Vest, în România Reală sau Români de pretutindeni, dacă
sunt obligată: De ce să nu știe toată țara ce mama dracu se întâmplă aici? Că doară nu vorbim
nimicuri, stiți? Îmi ridicați mingea la fileu. Mersi.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Păi puteți să votați cu cine doriți, că asta e ideea.
DL. CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Vreau să ridic o problemă legată de această bandă, numărul unu a transportului public în comun,
nu știu dacă sunteți la curent sau dacă și dumneavoastră v-au parvenit aceleași informații legate
de disconfortul pe care îl creează această hotărâre de a elibera prima bandă pentru că microbuzul
care se va ocupa de povestea asta trebuie să aibă o primă bandă liberă. Există oare caracter de
obligativitate această decizie? De a ține prima bandă, spun asta pentru că sunt în primul rând
antreprenorii care sunt pe traseu, care sunt extrem de deranjați de acest lucru pentru că mașinile
nu mai pot opri în fața pizzeriei, în fața magazinului, în fața terasei, în fața magazinului de
construcții (materiale de construcții) s.a.m.d. Vreau să știu dacă nu putem rectifica acest aspect
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în sensul în care știm foarte bine și avem exemplele marilor orașe care au această politică:
București, Cluj ș.a.m.d. au această politică de a ține banda unu eliberată pentru ca mijloacele de
transport în comun să livreze mai repede și pentru a încuraja cetățenii din zonele respective să
folosească mijloacele de transport în comun. Ăsta este obiectivul pentru care se stabilește ca
banda unu să fie liberă, adică mașinile pot sta la semafor în șir și atunci microbuzul (autobuzul),
are culoar liber pentru a favoriza accesul cetățenilor și a încuraja cetățenii să-l folosească , ori nu
e cazul în Petroșani, adică așa cum până acum firma care se ocupă de transportul în comun
(vorbesc de zona de la avion, de la sensul giratoriu până la sensul giratoriu, nu zona asta de
interior, nu mă refer la zona de exterior la DN, adică traseul GREEN LINE, mă refer la acest
traseu care va fi realizat de firma asta, dar în concluzie de cele 7 microbuze legate de Primăria
Petroșani). Crează un foarte mare disconfort antreprenorilor și oamenilor de afaceri care au
afaceri pe acest traseu. În opinia mea, oamenii pot folosi stațiile de autobuz, microbuzul poate
folosi banda a doua (că doară nu e tramvai, să nu poată devia de pe banda a unu pe banda a doua
astfel încât să se permită în continuare accesul pe această bandă. Ne obligă cineva să ținem
această bandă liberă? Există vreo lege? Un proiect de finanțare ceva?
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Legat de acest proiect de finanțare european , era trecut în ghidul de finanțare de la momentul în
care am intrat în Uniunea Europeană și am spus ca trebuie făcută o diferențiere între orașele mari
și orașele mici și medii, așa cum este Petroșaniul legat de această bandă dedicată sau exclusivă
pentru transportul verde. La Petroșani banda întâi este dedicată, deci nu exclusivă pentru, pe
această bandă se va putea circula, doar că nu se va putea opri.
Am discutat cu doi întreprinzători care mi-au solicitat părerea legat de oprirea interzisă pe prima
bandă și voi vorbi cu Poliția Națională pentru a vedea dacă se poate pune “Staționarea interzisă”,
nu “Oprirea interzisă”. Din punct de vedere tehnic, da, finanțarea prevede acest lucru, deși într-
adevăr pentru orașele mici și medii, nu este bună pentru că nu este o aglomerație ca în marile
orașe, unde trebuie o bandă dedicată pentru transportul în comun, tocmai pentru a încuraja
transportul public ecologic și a utiliza mai putin autoturismele.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Dl Primar, dacă îmi permiteți o soluție sau o idee, în unele orașe mai mari există posibilitatea
între orele 06-08 pentru aprovizionare, deci se poate opri orice mașină atunci să se aprovizioneze
acea unitate. Se pot găsi soluții.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Nu este un trafic în Petroșani care să fie atât de mare și să nu se poată rezolva acest lucru, o să se
mai discute.
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Am înțeles că deja comercianții resimt cumva la nivelul vânzărilor (au scăzut vânzarile vis-a-vis
de această problemă) și mai mult decât aceasta în cadrul unor magazine există niște capre
cu ,,Staționarea se poate 5 minute” au apărut probleme pe această temă, de ce unora li se permite?
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Este o zonă pe dreapta din Piața Victoriei pâna la Liceul Teoretic, unde este ,,Staționare
Interzisă”, oprirea este permisă, conform codului rutier 5 minute (că a fost pus acolo cu 5 minute
aia e aiurea), dar semnul acela spune ca nu ai voie să staționezi, să oprești este considerat 5
minute, de aceea voi avea o discuție cu cei de la Poliția Rutieră dacă și în celelalte zone putem
pune ,,staționarea interzisă,, nu ,,oprirea interzisă,,.
DL CONSILIER RĂDESC COSMIN:
Mulțumesc!
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Și noi mulțumim dlui consilier și domnului primar pentru răspuns.
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
O întrebare domnului Primar. Am adresat-o de fapt aparatului tehnic (comisiei). Mi s-a răspuns
parțial, este vorba despre terenurile pe care noi le aprobăm să se vândă către cetățeni în cazul în
care terenurile se află sub garaj sau sub casă dintr-o zonă în care nu a fost cumpărat terenul
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initial, am înțeles că în acest moment sunt suspendate aceste vânzări. Am înțeles motivul pentru
care este suprasolicitat aparatul, este numărul mare de solicitări. Întrebarea este, când se va ridica
această suspendare, ca să știe cetățenii orașului?
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Aceasta nu a fost o suspendare propriu-zisă, până am bugetul nu am putut face evaluările, dar
deja am început acest lucru și se va intra în normal cu aceste solicitări.
DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Mulțumesc.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Vă rog, domnule Butulescu.
DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:
Aș vrea să fac o completare la ceea ce s-a discutat la ultima ședință online și unde intervenim la
un anumit proiect și de aia am preferat să tac și să ma gândesc și eventual sa completez la diverse,
cum mi s-a și sugerat. Este vorba de acel proiect în care a venit o propunere ca noi, Primăria să
organizăm spectacole.Vă explic de ce nu este posibil sau este total antieconomic.Ar trebui să
creăm un astfel de un serviciu (serviciu puțin spus), ca să se ocupe de așa ceva. Întrebarea logică
ar fi, avem noi atâtea spectacole în proiect întrucât să se ocupe Primăria, că sunt câteva pe an. Nu
e mai bine și normal și natural să le lăsăm să fie organizate de firmele specializate, care au
personal specializat, cunosc foarte bine clientela, pot să negocieze direct, apropo de negocieri,
dacă noi ar trebui să organizăm spectacole, ar trebui să organizăm licitație publică pentru ca să
câștige Veta Biriș sau N. Guță, ar trebui să angajăm un exepert care să evalueze prețul de pornire,
sunt niște complicații formidabile, de aceea e mult mai simplu pentru noi, să participăm, și
participarea noastră e foarte simplă, putem spuna DA sau NU, ei fără acordul Consiliului nu pot
organiza, fac abstracție de patroni când e vorba de un proiect și de persoane. Când se cere
insistent un raport, sunt niște limite, nu suntem ANAF și nici Curtea de Conturi că să fie chemați
să își prezinte bilanțul în fața noastă. Putem spune, suntem de acord, ei își întind tarabele, își face
el negocierile lui.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Dl Butulescu îmi permiteți să fac o completare la ceea ce spuneți dumneavoastră. Eu am
participat la proiecte de restructurare mare, firmă mare de rentabilizare și restructurare, unele
servicii care nu sunt rentabile pentru firma mamă se externalizează (ca la noi) nu ne ocupam noi,
pentru că ne costă prea mult și timp și banii și forță de muncă de aceea externalizează acest
serviciu de organizare spectacole, care ne-ar ocupa și timp și banii și muncă vie.
DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:
Ne-ar costa mai mult decât așa și suspiciunile tot ar rămâne, că atât ar trebui să trimitem pe nu
știu cine de la Primărie să negocieze cu un solist vocal.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Mergând pe la târgul acesta, mi-am dat seama, de la an la an, că sunt mai puțini comercianți
ceea ce înseamnă că nu mai sunt interesați să se ducă și nici nu cred că se mai pune bază pe cei
locali cu afaceri locale (locuind în zona pieței, au intrebat de ce nu se admite nici cu fructe, acolo
era un eveniment cu mâncare). Fiind mai puțini comercianți noi stim ca organizatorul plătește
invitații, se ocupă și cu cazare și cu toate cele, dar se răsfrâng în prețurile către noi, toate
produsele erau mai scumpe și din ce în ce mai putini vin.
DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:
Numărul de comercianți scade, în momentul în care noi le-am pus titluri în plus, pâna acuma
veneau plăteau apa, curentul și nu le luam bani.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Vă spun ceea ce am văzut (probabil și alții au văzut) comercianții tot mai puțini și nu-i
promovăm pe ai noștri locali, aici fiind o greșeală.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Vă rog, doamna consilier:
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
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Nu s-a cerut cu insistență un raport, ci s-a cerut un raport, iar la acel raport evident că nu avem
acces, nici măcar a spus ca nu e ok să cerem date de la un privat, pentru că nu avem de ce, era
doar la ce suprafețe au ocupat și cât a câstigat primăria (asta era toată problema, zici că cine știe
ce date am solicitat).
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Noi avem toată situația, nu am putut să finalizăm consumul de energie, urmează să ne trimită
factura cei de la NOVA POWER (furnizorul nostru de energie), iar la sfârșitul lunii se va
prezenta toată situația și cu suprafețele, cu taxele încasate și cu tot ceea ce s-a întâmplat acolo.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Exact,…..
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Domn Primar, apropo de evenimentul ăsta, am vrut neapărat să particip și la Băcia și să pun
comuna Băcia în comparație cu Municipiul Petroșani, la ce vedete au fost invitate acolo și cum
au fost organizate, m-am dus intenționat ca să vorbesc în cunoștință de cauză.
DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Doamnă, cine a organizat la Băcia?
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Ei, dumneavoastră, cred că știți mai bine.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Nu stiu, nu știu! Pe cuvant, nu știu! Cine a organizat? Primăria!
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Primăria! În mod deosebit.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI: Și câți bani au cheltuit?
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Dacă este comună, cred că vă găndiți....
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Câti bani a cheltuit? Dacă primăria a organizat. Câți?
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Mulți! Mulți! Mulți bani au cheltuit! Și sponsori și toate alea! Amploarea a fost mult mai mare,
am făcut niște filmări, nu cu intenția de a le face lor reclamă, dar mi-a plăcut ce a organizat acolo
comuna Băcia.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
Da, am înțeles și noi putem organiza, e vorba de bani dacă va referiți la soliști, e vorba de un
eveniment privat, a fost un solist ca Enceanu, care este unul dintre cei mai mari artiști populari
în viață, a fost dna Veta Biriș, organizatorul a adus soliștii, noi nu am avut nici un fel de
implicare.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
E adevărat, ca trecere trebuie să te documentezi și să știi pe cine inviți, de aia au fost participanți
puțini la Petroșani, acolo nu aveai loc efectiv, nu știu dacă a fost Minodora, Codreanu,Vlădău.
DL PRIMAR FLORIN-TIBERIU IACOB-RIDZI:
A fost un alt segment a fost ,,Dor de cântec românesc,, a fost promovarea tradițiilor populare
românești.
DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Înseamnă că la zilele orașului Petroșani o să fie bombă!
DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Păi depinde la câți bani o să alocăm, trebuie să ținem cont pe cine invităm, cum invităm, ce
vrem ?
DL CONSILIER RĂDESCU COSMIN:
Personal, nu am nimic împotriva evenimentelor artistice, din păcate ele sunt puține, poate ar
trebui să se întâmple mai multe evenimente culturale pentru că sunt de masă, discuția a fost în
zona comercianților, nu în zona dezvoltării. Discuția era nu să facem calculul în buzunarul
comercianților și nu cu asta ne ocupăm aici, discuția era să avem o politică ușor mai atentă de
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legalizarea acestor lucruri în ideea în care nu mi se pare corect ca pe cetățeanul care vinde in
Piața centrală sau care vinde în târgul de duminică și plătește o taxă de 20-30 de lei pentru masa
pe care o are și pe care o face din nevoia de a se hrăni de pe o zi pe alta, cred că ar trebui să fim
mai atenți legat de sumele pe care ei le achită vizavi de sumele pe care le achită la Consiliul
Local. Evenimentele culturale că sunt facute de x, y, z cred că ar trebui să fie mai multe și poate
va trebui inlusiv Consiliul Local și bugetul consiliului local al Municipiului Petroșani să se
implice activ în povestea asta cu transparența de rigoare , cu o analiză eficientă, cu o analiză cât
se poate de atentă legată de direcțiile pentru care organizăm aceste lucuri. În tară și în lume sunt
organizate evenimente artistice de mare amploare, evenimente culturale care au consistență și
care contribuie inclusiv la dezvoltarea turismului, dacă faci un eveniment de importanță
națională sau chiar internațională atunci se poate observa și o componentă a dezvoltării
turismului, dar ele trebuie făcute atent, asumat, transparent, cumva cu consultarea specialiștilor
din acest domeniu. Mulțumesc!
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Și noi, vă mulțumim domnul consilier!
DL CONSILIER ȘINK BOGDAN:
Aș dori să intervin dacă se poate, vreau să descriu o situație care mi se întâmplă de aproximativ o
luna, legată de problema benzii unu de circulație în sensul că în fața clădirii unde profesez eu,
mama mea și alti doi medici sunt montate aceleași semne cu ,,Staționare Interzisă,, și care ne
dau probleme în fluxul paciențiilor (persoane cu dizabilități), persoane în cârje traversează strada
de la Lidl, sau pacienți în scaun cu rotile, poate găsim împreună o soluție în care să fie 2-3 locuri
de parcare pentru persoanele cu dizabilități.
DL CONSILIER VĂLVĂRESC DUMITRU:
Acolo este intersecție, în sensul giratoriu s-au întâmplat multe accidente din cauza parcării pe
care dumneavoastră o aveți acolo.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Dorește o parcare, dar nu ai unde?
DL CONSILIER ȘINK BOGDAN:
Din câte știu, lățimea drumului pe sensul de mers spre sensul giratoriu permite probabil
realizarea măcar a 2-3 locuri lângă trotuar, fără ca lățimea celorlalte două benzi să fie afectate.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Trebuie un aviz de la Poliția Rutieră, dar bineînțeles, eventual să se propună și un proiect de
hotărâre locală și să și votăm, dar Poliția Rutieră să dea avizul.
DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Declar închise lucrările ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 17 iunie 2025.
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